
Protokół Nr 26 /2020 
 

z posiedzenia Komisji ds. Rodziny Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 28 grudnia 2020 r.  godz. 11.35 – 11.47 

- posiedzenie komisji w trybie zdalnym- 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – M. Giemza. 

 

1. Listy obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia:  

 

 

 

 

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zaopiniowanie projektów uchwał na 

sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 30 grudnia 

2020 r., w sprawie: 

 

- zatwierdzenia rocznego planu kontroli 

oraz preliminarza wydatków Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na 2021 r., 

 

- rozpatrzenia skargi na Prezydenta 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

 

 

- pozostawienia petycji bez rozpatrzenia, 

 

 

 

 

- Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 rok, 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM -  

p. M. Giemza otworzył posiedzenie komisji, 

stwierdzając quorum na podstawie listy 

obecności. (w załączeniu do protokołu) 

 

 

 

 

 

 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Radna Grażyna Maj rozpoczynając dyskusję 

nad przedmiotowym projektem uchwały 

zwróciła się do obecnego na posiedzeniu 

Komisji – Naczelnika Wydziału Edukacji  

i Spraw Społecznych Urzędu Miasta  

w Ostrowcu Świętokrzyskim – p. Jana  

B. Malinowskiego – z zapytaniem:  

czy zaplanowana na rok 2021 kwota, która 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

zostaje przeznaczona na działalność służb, 

takich jak: Policja, Straż Miejska,  

czy Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

w ramach Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

– znacznie różni się od wysokości środków 

finansowych na rok 2020? Pani Radna 

zwróciła uwagę, że w/w służby w roku 2020 

podejmowały znacznie mniej działań, niż  

w latach poprzednich, o czym świadczą 

statystyki przedstawione w omawianym 

projekcie uchwały. Czym taki stan rzeczy 

jest spowodowany? Naczelnik Jan  

B. Malinowski odpowiedział, że wielkość 

środków finansowych przeznaczonych na 

realizację działań w ramach Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na  2021 r.  

nie uległa większym korektom, i pozostaje 

na poziomie roku poprzedniego. Co do 

ilości podejmowanych działań przez Policję, 

Straż Miejską czy struktury Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, to nie zauważa się 

znacznych różnic. Dane statystyczne 

zawarte w projekcie uchwały przekazywane 

są przez w/w jednostki i pochodzą one z 

miesiąca września 2020 r. Wobec 

powyższego nie ukazują one pełnych 

danych z całego ubiegłego roku. Naczelnik 

Malinowski poinformował również, że w 

ramach działalności MOPS funkcjonuje 

Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciw-

działania Przemocy w Rodzinie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski i tu, pomimo 

pandemii, również prace prowadzone są w 

normalnym trybie, aby zapewnić 

bezpieczeństwo ofiarom przemocy. Na 

zakończenie Pan J. B. Malinowski 

powiedział, że Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2021 został 

pozytywnie zaopiniowany przez Gminną 

Komisję Rozwiązywania Problemów 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2021 – 2023, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Alkoholowych w Ostrowcu Świętokrzyskim 

w dniu 19 listopada 2020 r. 
 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Radna Grażyna Maj zwróciła się  

z zapytaniem do Naczelnika Wydziału 

Edukacji i Spraw Społecznych UM –  

czy wysokość środków finansowych 

przeznaczonych na rozwój kadr 

uczestniczących w realizacji zadań z zakresu 

przeciwdziałania narkomanii na rok 2021 

nie są za małe –tylko 3 tys. zł. Naczelnik  

J. B. Malinowski odpowiedział, że jeżeli 

chodzi o wysokość środków przeznaczonych 

na szkolenia - Państwowa Agencja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

rekomenduje wydatkowanie tych środków, 

tylko i wyłącznie dla osób, które są 

zatrudnione w placówkach leczenia 

odwykowego. A zatem, tylko i wyłącznie te 

osoby mogą z tych środków korzystać.  

W ciągu ostatnich kilkunastu lat żaden  

z ośrodków, które funkcjonują na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski nie zwrócił 

się do UM z takim wnioskiem. Na terenie 

miasta funkcjonują 2 ośrodki, tj.: 

Świętokrzyski Ośrodek Terapii na os. 

Ogrody i Ośrodek Leczenia Zaburzeń 

Psychicznych "ESKULAP" przy ul.  

H. Sienkiewicza. Stąd, właśnie taka kwota, 

która jest przeznaczona na te szkolenia. Być 

może robi wrażenie, że nie jest 

wystarczająca, niemniej jednak, poza 

wskazówkami PARP- y, Gmina tych 

środków na inne cele przekazać nie może. 

Aby pracować z osobami uzależnionymi 

trzeba być albo specjalistą terapii 

uzależnień, albo instruktorem terapii 

uzależnień. Żeby uzyskać akredytowany 

tytuł przez PARP-ę - "specjalisty terapii 

uzależnień", trzeba odbyć szkolenie, które 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 rok,  

 

 

 

 

 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2021- 2029. 

 

 

 

 

Sprawy różne. 

wynosi w tym momencie 800 godzin. 650 

godzin szkolenia teoretycznego, 80 godzin 

stażu klinicznego i 70 godzin superwizji - 

bez mała pięcioletnie studia dzienne. Jest to 

ogromna skala i nie ma osób, które by 

podejmowały się takiego kursu. Dodatkowo, 

nie każdy może w/w szkolenie przejść.  

Istnieją określone kierunki studiów,  

po ukończeniu, których kandydaci mogą 

takie szkolenie zrobić (lekarski, 

psychologia, pielęgniarstwo, nauki rodzinne, 

teologia, pedagogika). A więc, nie jest ich 

wiele  i póki co, chętnych do tego nie ma. 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM stosunkiem 

głosów: 5 – za, przy braku głosów prze-

ciwnych i przy jednym głosie wstrzy-

mującym się pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM stosunkiem 

głosów: 5 – za, przy braku głosów prze-

ciwnych i przy jednym głosie wstrzy-

mującym się pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu) 

 

Nie zgłoszono żadnych spraw różnych. 

 

Posiedzenie Komisji ds. Rodziny RM 

zakończono o godz. 11.47. 

 

 

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono.  

 

Protokołowała:                                          Przewodniczył: 

 

Eliza Kaniewska                                                                              Marek Giemza 
 


